
L. 393/s.

Protokół
19. posiedzenia IV. sesyi III. peryodu Sejmu galicyjskiego

z dnia 10. stycznia 1874. r.

Początek o godzinie 1 1 przed południem.
P r z e w o d n i c z ą c y :  Marszałek książę Leon Sapieha.
S e k r e t a r z e :  Jasiński Józef, Antoniewicz, Wereszczyński, Serwatowski.
Obecnych posłów 104.
Obecny k o m i s a r z  r z ą d o w y  Wice-Prezydent Namiestnictwa, Bartmański.
Sekretarz Wereszczyński odczytuje protokół ostatniego posiedzenia, z dnia 3. stycznia 

który Izba bez zarzutu przyjmuje:
Następnie odczytuje sekretarz Wereszczyński spis do 9. stycznia wniesionych petycyj od

1. 160 do ł. 181 włącznie.
P. Gross interpeluje komisyę propinacyjną, dla czego odwleka sprawę propinacyjną.
P. Madejski odpowiada imieniem komisyi— p. Wężyk uzupełnia odpowiedź p. Madejskiego!
Sekretarz Wereszczyński odczytuje wniosek pp. Majera, Chrzanowskiego i Szujskiego o 

wezwanie c. k. Rządu do przedsięwzięcia odpowiednich kroków celem utworzenia w Krakowie z ta
mecznego Instytutu technicznego dwóch szkół przynajmniej spccyalnych technicznych a mianowicie 
budowniczo-inżynierskiej i górniczej.

Ks. Marszałek oświadcza, że postąpi się z wnioskiem wedle regulaminu.
Następnie odczytuje sekretarz Wereszczyński wniosek p. Króla o podwyższenie kougruy ple

banów i wikaryuszów.
Ks. Marszałek oświadcza, że postąpi się z tym wnioskiem wedle regulaminu.
7, porządku dziennego następuje :
Sprawa urządzenia szkoły leśnej w kraju, sprawozdawca p. Adam Sapieha.
Po otwarciu debaty poseł Skwarczyński oświadcza imieniem Wydziału krajowego, że W y

dział krajowy polecenia przez komisyę proponowanego wypełnić nie będzie witanie, dla tego 
wnosi dwie poprawki a mianowicie:

a) do ustępu 2.: „Szkoła ta ma być stalą, samoistną, średnią szkołą gospodarstwa lasowego, 
założoną we Lwowue";

pomiędzy słowami: „założoną" a „we Lwowie" dodać: „o ile to możliwem będzie;"
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i) do ustępu 3.: „Pomieszczona we własnym budynku z odpowiednim gruntem na szkółki leśne“ ; 
pomiędzy słowami: „Pomieszczoną być ma11 a „we własnym budynkn“ dodać: „wedle 

możności11;
tak, że te ustępy brzmiałyby:
2) „Szkoła ta ma być stałą, samoistną, średnią szkołą gospodarstwa lasowego, założoną — 

o ile to możliwem będzie — we Lwowie;11
3) Pomieszczoną być ma wedle możności we własnym budynku z odpowiednim gruntem 

na szkółki leśne.11
Dodatki wniesione Izba dostatecznie popiera.
Sprawozdawca zabiera głos imieniem komisyi i prostuje 5. ustęp wniosku komisyi w ten

sposób, że zamiast słów „zatwierdza Ministerstwo rolnictwa ma stać „za uprzednią zgodą Minis
terstwa rolnictwa.11

P. Chrzanowski przemawia przeciw poprawce p. Skwarczyńskiego. P. Skwarczyński broni 
swego wniosku.

P. Wężyk stawia poprawkę, by szkoła leśna była pomieszczona zamiast we Lwowie 
w Dublanach,

P. Grocholski przemawia przeciw poprawkom p. Skwarczyńskiego i p. Wężyka i stawia
wniosek przyjęcia wniosku komisyi en bloc. Wniosek ten poparty i następnie przyjęty.

P. Krzeczunowicz wnosi by słowa „we Lwowie11 opuszczono.
Na wniosek posła Badeniego uchwalono zamknięcie dyskusyi i wysłuchano wszystkich 

zapisanych mówców.
Po przemówieniu pp. Dunajewskiego, Kowalskiego, Wężyka, Golejewskiego, Skwarczyń

skiego i sprawozdawcy Izba przystępuje do głosowania nad temi ustępami, do których wniesiono 
poprawki. Odrzucając poprawki p. Wężyka i p. Skwarczyńskiego przyjęto ustęp 2. wedle stylizacyi 
komisyi.

Odrzucając poprawkę p. Skwarczyńskiego przyjęto ustęp 3. wniosku komisyi.
Resztę ustępów przyjęto en bloc wedle wniosku komisyi.
Na wniosek p. Jasińskiego Józefa uchwala Izba przystąpić zaraz do trzeciego czytania i 

przyjmuje cały wniosek komisyi w trzeciem czytaniu bez czytania w następującem brzmieniu:
„1. W poczuciu naglącej potrzeby dla kraju szkoły gospodarstwa lasowego, Sejm postanawia 

założenie tejże, uznaje ją za Z a k ł a d  k r a j o w y ;  z tern atoli zastrzeżeniem, że co do 
subwencyi państwowej, wliczoną będzie ta szkoła do kategoryi szkół rolniczych, dla któ
rych Ministerstwo rolnictwa stałą subwencyę przyrzeka.

2. Szkoła ta ma być s t a ł ą ,  samoistną, ś r e d n i ą  s z k o ł ą  g o s p o d a r s t w a  l a s o w e g o  
założoną we Lwowie.

3. Pomieszczoną być ma we własnym budynku z odpowiednim gruntem na szkółki leśne.
4. Szkołą zarządza kuratorya z trzech osób, a mianowicie delegata Rządu, delegata Wy

działu krajowego i delegata komitetu Towarzystwa gospodarskiego galicyjskiego.
5. Ciało nauczycielskie składa się z dwóch stałych profesorów fachowych i pomocników. 

Profesorów stałych mianuje Wydział krajowy na przedstawienie kuratoryi za zgodą Mini
sterstwa rolnictwa, pomocników zaś mianuje kuratorya a zatwierdza Wydział krajowy.

6. Profesorowie stali mają prawa i obowiązki urzędników krajowych.
7. Dla ułożenia planu naukowego dla szkoły, złoży Wydział krajowy komisyę biegłych z osób 

fachowych, właścicieli wzorowych gospodarstw lasowych i zastępców komitetów Towa
rzystw gospodarskich.

8. Sejm postanawia do uchwalonych już zł. 3.000 — rocznie dodawać złr. 2.000 na utrzy
manie szkoły —  zaś przeznacza zł. 3,000 jednorazowo na koszta założenia tejże, i upo
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ważnia Wydział krajowy do użycia tej kwoty na wprowadzenie w życie szkoły, polecając 
mu zarazem wejść natychmiast w rokowania z.Rządem, celem uzyzkania niedostającej 
jeszcze kwoty, jakoteż przyrzeczonych już złr. 7.000 na koszta założenia szkoły.

SJ. Wydział krajowy dołoży wszelkich starań, aby rzeczona szkoła już z rokiem 1874/5 
otwartą' być mogła.“

Z porządku dziennego następuje:
2. Pierwsze czytanie przedłożenia rządowego z wnioskiem do ustawy o używaniu i pro

wadzeniu wód tudzież o ochronie przeciw takowym.
Komisarz rządowy poprawia usterki i myłki druku w projekcie drukowanym.
Na wniosek p. Jasińskiego Józefa odesłano przedłożenie to bez czytania do komisyi ad

ministracyjnej.

Następuje z porządku dziennego:
3. Drugie czytanie przedłożenia o pożyczce krajowej z r. 1873. Sprawozdawca p. Henryk

Wodzicki.
Na wniosek p. Badeniego uwolniła Izba sprawozdawcę od czytania, tylko czyta tenże 

wniosek do uchwały i projekt do ustawy w następującej osnowie:
„Wysoki Sejm raczy polecić Wydziałowi krajowemu, ażeby do zrealizowania reszty ustawą 

z dnia 12. lutego 1873 r. dozwolonej pożyczki krajowej przystąpił, jeżeli cała pomieniona ustawą 
pożyczka krajowa uwolnioną zostanie od wszelkich opłat bezpośrednich i podatków. “

U S T A W A

z dnia . . . przedłużająca do końca 1874 r. upoważnienie dane Wydziałowi kra
jowemu ustawą z dnia 12. lutego 1873 r. do udzielania pożyczek powiatom, których ludność zagro

żoną jest niedostatkiem.

Zgodnie z uchwałą Sejmu Mego królestwa Galicyi i Lodomeryi wraz z Wielkiem księ
stwem Krakowskiem, rozporządzam, co następuje:

Art. I.
Dane Wydziałowi krajowemu królestwa Galicyi i Lodomeryi wraz z Wielkiem księstwem. 

Krakowskiem artykułem. II. ustawy krajowej z dnia 12. lutego 1873 r. (D. u. i r. k. Nr. 86) upo
ważnienie do udzielania powiatom pożyczek aż do wysokości sumy 1,300.000 złr. w. przedłuża się 
do końca roku 1874.

Art. II.
Powiaty, które otrzymają pożyczkę po 12. lutego 1874 r. obowiązane będą opłacać pro- 

wizyę po G od sta obliczoną od dnia 1. marca 1874 r. bez względu na dzień rzeczywistego pod- 
iiiesienia pożyczek.

Art. III.
Wszystkie inne postanowienia Ustawy krajowej z dnia 12. lutego 1873 r. pozostają w swej

mocy.
P. Grocholski stawia poprawkę do projektowanej uchwały następującej treści:
„Sejm poleca Wydziałowi krajowemu, ażeby do zrealizowauia reszty ustawą z dnia 12. 

lutego 1S73 dozwolonej pożyczki, jaka po potrąceniu uzyskanej już na jej rachunek w drodze sub- 
skrypcyi sumy 1,021.146 złr. w. a. w gotowiźuie pozostaje, przystąpił, jeżeli cała pomienioną ustawą 
objęta pożyczka krajowa uwolnioną zostanie od wszelkich opłat bezpośrednich i podatków.11 

Izba popiera poprawkę p. Grocholskiego.
l*



P. Męciński stawia poprawkę do projektowanej uchwały następującej treści:
„W  razie, gdyby Wydział krajowy nie mógł przystąpić do zrealizowania dalszej pożyczki 

w granicach upoważnienia sejmowego — suma, która użytąby być musiała corocznie na opłacanie 
procentów i umarzanie kapitału przeznaczoną zostaje na stopniowe przeprowadzenie wskazanej 
uchwałą sejmową z dnia 7. grudnia 1872 r. budowy i rekonstrukeyi dróg krajowych.'1

Izba popiera tę poprawkę.
P. Badeni po przemówieniu stawia wniosek następującej treści:
„Sejm uznając ważność wniosku p. Męcińskiego, przekazuje takowy komisyi budżetowej 

do zbadania przy ułożeniu preliminarza na budowę i utrzymanie dróg w r. 1874.1-
Wniosek posła Badeniego Izba popiera.
P. Golejewski żąda wyjaśnienia i przemawia przeciw wnioskowi komisyi.
0  godzinie 2 1/, książę Marszałek odracza posiedzenie do 6 godziny wieczorem.

Dalszy ciąg.

Posiedzenie otwarte o godzinie 6 ’/4 wieczór.
P. Gross broni imieniem Wydziału krajowego postępowanie tegoż i przemawia przeciw 

wnioskom pp. Grocholskiego, Męcińskiego i Gołej ewskiego.
Po przemówieniu p. Laskorza i wyjaśnieniu swego wniosku przez p. Badeniego, na wniosek 

p. Zyblikiewicza Izba uchwala zamknięcie dyskusyi.
Po przemówieniu p. Grossa i sprawozdawcy ogólna rozprawa zamknięta.
Książe Marszałek otwiera rozprawę specyalną.
P. Grocholski wyjaśnia i popiera swój wniosek podniesiony w ogólnej dyskusyi.
P. Gross przemawia przeciw wnioskowi p. Grocholskiego.
Po zamknięciu specyalnej debaty spraiyozdawca broni wniosku komisyi.
Następnie przystępuje Izba do głosowania nad poprawką p. Grocholskiego. Izba odrzuca 

poprawkę i wydaje uchwałę w brzmieniu przez kom.isyę proponowanem.
P. Męciński wndsi by jego i p. B.adeniego wniosek odesłać do komisyi budżetowej.
P. Chrzanowski żąda by wniosek traktowano jako samoistny.
P. Grocholski uważa wniosek p. Męcińskiego jako ściśle złąezouy ze sprawą pożyczki

krajowej.
Po przemówieniu sprawozdawcy,- pp. GolejoHJiego, Grossa, Zyblikiewicza i Badeniego, 
Izba odrzuca wnioski pp. Męcińskiego i Badeniego.
Następnie przyjmuje Izba art. I., II. i III. wniosku komisyi również tytuł i wstęp do 

ustawy Izba uchwala.
Uchwalono następnie przystąpić do trzeciego czytania bez czytania i przyjęto cały pro

jekt ustawy w trzeciem czytaniu bez czytania.

Następuje:
Sprawdzenie wyborów Ottona Hausuera z Brodów i Dr. Bukowskiego z miasta Biały.
Po przemówieniu sprawozdawcy posła Pietruskiego Izba uznaje wybory tych dwóch posłów

za ważne.
Z porządku dziennego następuje:
Drugie czytanie przedłożenia rządowego o preliminarzach funduszów indemnlzacyjnych 

na rok 1874. Sprawozdawca Dr. Zyblikiewicz.
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Na wniosek p. Smolki uwolniono sprawozdawcę od czytania sprawozdania.
Wnioski komisyi Izba uchwala w następującej treści:
„Wysoki Sejm preliminowane przez Rząd na r. 1874 na pokrycie i wydatki sumy 

dla funduszu indemnizacyjnego
Galicyi w sch o d n ie j  3,816.797 złr.

„ z a c h o d n ie j 2,217.628 „
Wielkiego księstwa Krakowskiego . . 274.056 „ przyjąć raczy.

Na pokrycie potrzeb funduszów indemnizacyjnycli Galicyi wschodniej i zachodniej i W. 
księstwa Krakowskiego na rok 1874 Sejm ustanawia dodatek do podatków stałych z dodatkiem 
‘/3 części i po 51 ct. od każdego złotego reńskiego wal. austr.

Sejm wzywa c. k. Rząd, aby w sprawie uposażenia funduszów indemnizacyjnych galicyj
skich i oddania ich w zarząd reprezentacyi kraju w myśl rokowań przeprowadzonych z Wydziałem 
krajowym poczynił odpowiednie kroki do ostatecznego załatwienia tej sprawy.“

Następuje z porządku dziennego:
Drugie czytanie sprawozdania w przedmiocie zawrzeć się mającej ugody z reprezentacyą 

miasta Lwowa w celu unormowania stosunków gminy miasta Lwowa do lwowskiego szpitalu po
wszechnego. Sprawozdawca p. Szczepański.

Izba uwalnia sprawozdawcę od czytania sprawozdania.
Sprawozdawca czyta wniosek do uchwały następującej treści:

U C H W A Ł A
Sejmu królestwa Galicyi i Lodomeryi wraz z Wielkiem księstwem Krakowskiem z dnia . . .

w sprawie uznania oddziału chorych w lwowskim szpitalu powszechnym jako zakładu krajowego.
1. Upoważnia się Wwdział krajowy do zawarcia formalnej ugody z Reprezentacyą miasta 

Lwowa na podstawie warunków przez komisyę mieszaną ułożonych, a przez Radę miejską pod 
dniem 27. listopada 1873 r. zatwierdzonych, normujących stosunek gminy miasta Lwowa do lwow
skiego szpitala powszechnego.

2. Oddział chorych w lwowskim szpitalu powszechnym uznaje się za zakład krajowy.
W rozprawie ogólnej nikt głosu nie zabierał, przystąpiono do specyalnej.
Izba uchwala bez dyskusyi 1. i 2. ustęp wniosku komisyi w drugiem, a uchwaliwszy 

przystąpić do trzeciego czytania bez czytania i w trzeciem czytaniu.
Następuje:
Pierwsze czytanie wniosku p. Gniewosza w sprawie układania budżetów i zamknięć 

rachunków funduszów krajowych.
Na żądanie wnioskodawcy odesłano wniosek do komisyi budżetowej.

Następuje z porządku dziennego:
Drugie czytanie wniosku p. Spławińskiego w sprawie poszukiwania produktów górniczych, 

sprawozdawca p. Spławiński.
Na wniosek p. Grossa Izba uwalnia sprawozdawcę od czytania sprawozdania.
Sprawozdawca czyta końcowy ustęp w następującem brzmieniu:
„Wysoki Sejm raczy uchwalić: Sejm wzyWa c. k. Rząd, ażeby polecił znawcom bliżej 

zbadać stosunki geologiczne w Galicyi z górniczego stauowiska i w odpowiednich miejscach na koszta 
Państwa głębokie wiercenia przeprowadził."

Izba bez dyskusyi uchwala wniosek komisyi.
Następuje:
Drugie czytanie sprawozdania w sprawie szpitala dla dzieci we Lwowie i Krakowie, 

sprawozdawca Dr. Hoszard.
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Izba uwalnia sprawozdawcę od czytania sprawozdania.
Sprawozdawca poprawia niektóre usterki druku i odczytuje projekt do uchwały w nastę

pującej treści:
U C H W A Ł A .

Sejm królestwa Galicyi i Loaomeryi z wielkiem księstwem Krakowskiem uchwala co
następuje;

a) Szpitalowi dla dzieci św. Zofii we Lwowie ma być w roku 1874 z funduszu krajowego udzie
loną zapomoga w kwocie 750 złr.

b) Petycyę Towarzystwa dobroczynnego lwowskiego, cc do uznania szpitaliku św. Zofii zakładem 
powszechnym i publicznym, lub utworzenia z niego osobnego oddziała dla chorób dziecięcych 
w szpitalu głównym, przekazuje Sejm Wydziałowi krajowemu do zbadania i zdania sprawy 
na następnej sesyi.

c) Towarzystwu opieki szpitalnej dla dzieci w Krakowie ma być z funduszów krajowych udzie
loną bezprocentowa pożyczka w kwocie. 10.000 złr., którą Wydział krajowy wtedy dopiero 
Towarzystwu wypłaci, skoro Towarzystwo budowę szpitala swemi kapitałami doprowadzi do 
wartości równej sumie pożyczki. Pożyczka ta ma być zahypotekowaną na rzecz funduszu 
krajowego na tymże budynku z terminem zwrotu na ten czas, gdy albo szpital istniećby 
przestał, albo gdyby mająca się zawrzeć ugoda o przyjmowanie ze szpitala św. Łazarza pewnej 
ilości dzieci do leczenia w szpitalu Towarzystwa nie przyszła do skutku.

d) Sejm poleca Wydziałowi krajowemu rokowania z Towarzystem opieki szpitalnej dla dzieci 
w Krakowie w celu zawarcia ugody o przyjęcie od szpitalu św. Łazarza obowiązku leczenia 
pewnej ilości dzieci w szpitalu tym leczyć się mających za umówionem wynagrodzeniem.

W ogólnej debacie nikt głosu nie zabrał. W specyalnej rozprawie uchwala Izba bez dy- 
skusyi ustęp pierwszy i drugi wniosku komisyi.

Do 3. ustepn projektuje hr. Wodzicki Henryk zmienić stylizacyę dla większej jasności.
P. Madejski odpowiada temu posłowi.
Po przemówieniu sprawozdawcy Izba uchwala i ustęp trzeci wedle wniosku komisyi.
Następnie punkt 4 wniosku komisyi Izba bez dyskusyi uchwala, a uchwaliwszy trzecie 

czytanie bez czytania, uchwala Izba cały wniosek komisyi bez czytania.

Następuje:
Drugie czytanie sprawozdania o zamknięciu rachunków funduszów krajowych za rok 1872, 

sprawozdawca p. Weigel.
Wniosek, by uwolnić sprawozdawcę od czytania sprawozdania upada —  dla tego tenże 

czyta całe sprawozdanie z następującym wnioskiem:
„Udziela się Wydziałowi krajowemu absolutoryuin z rachunku roku 1872.“
Wniosek komisyi budżetowej bez dyskusyi Izba uchwala.

Następuje:
Drugie czytanie wniosku p. Iwaniszowa w sprawie uregulowania handlu końmi, spra

wozdawca p. Zawadowski.
Na wniosek p. Badeniego uwalnia Izba sprawozdawcę od czytania sprawozdania.
Sprawozdawca odczytuje wnioski komisyi w następującem brzmieniu:

„1. Nad wnioskiem posła Iwaniszowa przechodzi Sejm do porządku dziennego:
2. Poleca się Wydziałowi krajowemu dalsze zbieranie dat, obmyślenie środków, jakieby

jeszcze celem zapobieżenia kradzieży koni wynaleźć się mogły i przedłożenie w tym
■względzie sprawozdania wys. Sejmowi na następnej kadencyi;“ 

które Izba bez dyskusyi uchwala.
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Następuje:
Sprawozdanie komisyi petycyjnej.
Sprawozdawca Dzwonkowski odczytuje sprawozdanie komisyi nad petycyami kilku gmin 

ze starostwa Wielickiego, Pilzneńskiego i Limanowskiego o uwolnienie od zwrotu otrzymanych 
w r. 1846 zapomóg z następującym wnioskiem:

„Wysoki Sejm raczy uchwalić odstąpienie tych petycyj c. k. Namiestnictwu do uwzglę
dnienia i poparcia tych słusznych żądań w c. k. Ministerstwie spraw wewnętrznych i finansów.11

Wniosek komisyi uchwala Izba bez dyskusji.
Następnie czyta sekretarz Wereszczyński wniosek p. Bauma dostatecznie poparty, doty

czący wcielenia obszarów dworskich, pozostałych po 1. listopada 1868 a opłacających mniej niż 
100 złr. podatku, do związku gminy właściwej.

Poseł Hausner Otton składa przyrzeczenie.
Książe Marszałek oznajmia Izbie zrzeczenie się posła Grossa z godności członka Wydziału 

krajowego i zamyka posiedzenie o 9 ’/, godzinie wieczór. Następne posiedzenie zapowiada przewo
dniczący na poniedziałek 12. stycznia o 10. godzinie przed południem.

P o r z ą d e k  d z i e n n y :
1. Sprawozdanie komisyi budżetowej o preliminarzu funduszu szkolnego na r. 1874. Sprawozdawca 

p. Zyblikiewicz.
2. Drugie czytanie sprawozdania o reformie ustawy gminnej, o obszarach dworskich i reprezen- 

tacyi powiatowej. Sprawozdawca p. Baum.
3. Drugie czytanie sprawozdania o zniesieniu zakazu przyjmowania żydów do lwowskiego szpi

tala powszechnego. Sprawozdawca p. Hoszard.
4. Sprawozdania o petycyach.
5. Wybór jednego członka do Wydziału krajowego przez posłów klasy wyborców gmin wiejskich.

M a r s z a ł e k  k r a j o w y :
Leon książę Sapieha.

S e k r e t a r z e :
Antoniewicz. 
Józef Jasiński.





Dalszy ciąg petycyj
7)0 dzieii 1). stycznia 1874. do Sejmu galicyjskiego wniesionych.

160. Landestren gmina przez posła Pietruszewicza o regulacyę drogi z Kałusza do Zdziany. 
na przestrzeni Nowica-Kamień.

161. Nadworna Wydział powiatowy przez posła Józefa Jasińskiego popiera petycyę. Wydziału 
powiatowego Prremyskiego w sprawie urządzenia ksiąg hypotecznych.

162. Nadworna Wydział powiatowy przez posła Józefa Jasińskiego popiera petycyę Wydziału 
Przemyskiego powiatowego w sprawie przymusowego ubezpieczenia od ognia budynków 
piebanialnych i wójtowskich.

163. SWierzbiński Ignacy rządca szpitalu św. Ducha w Krakowie przez posła Rydzowskiego
0 podwyższenie obecnie pobieranego ekwiwalentu na pomieszkanie, opał i światło

164. Łącka Antonina właścicielka dóbr przez posła Wężyka w sprawie wykupna prawa propinacyi 
tudzież praw właścicieli dóbr nabytych skutkiem zniesienia stosunku wieczystej dzierżawy.

165. Naumowiez Jan redaktor czasopisma „Nauka“ prżez posła Pawlikowa o roczną za
pomogę 1000 zł.i. w. a.

166. Jasło Wydział powiatowy przez posła Pilińskiego o zaprowadzenie gmin zbiorowych
1 przyznanie Wydziałowi powiatowemu ^egzekwowania swych postanowień.

167. Gmina Strzelce małe przez posła Iloszarda o powstrzymanie egzekucyi za zaległe po
datki, opuszczenie bieżących i zarządzenie robót publicznych.

168. Wojna Józef, Petryk Onufry, Koch Filip i Weueser Gitla przez posła Zawadowskiego 
proszą o udzielenie zapomogi.

169. Moszkowce gmina przez posła Pietruszewicza w przedmiocie regulacyi koryta rzeki Dniestru-
170. Szajnok Teodor urzędnik bankowy przez posła księcia Adama Sapiehę prosi o venia aetatis.
171. Jaworzno gmina przez posła Spławińskiego o przywrócenie sądu powiatowego w Jaworznie,
172. Mackom ice gmina przez posła Zyblikicwicza o subwencye roczną w kwocie 200. złr. w. a. 

dla szkoły ludowej.
173. Złoczów Wydział powiatowy przez posła Wesołowskiego o udzielenie zapomogi wdowie 

po konduktorze dróg krajowych Julianię Myszkowskim.
174. Przyłęska z Nikorowiczów Aniela przez posła Madejskiego o wyznaczenie jej rocznej 

dożywotnej zapomogi.
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175. Gminy powiatu Limanowskiego przez posła B. Bauma o uwolnienie od zwrotu zapomogi 
udzielonej w roku 1846.

176. Skotniki gmina przez B. Bauma o uwolnienie od zwrotu zapomogi w. r. 1846 udzielonej.
177. Gminy Ptaszów, Przewóz i Rybitwy przez posła B. Bauma o uwolnienie ich od zwrotu 

zapomogi w roku 1846. udzielonej.
178. Gminy Łęki górne i dolne przez posła Rutowskiego o uwolnienie ich od zwrotu zapo

mogi w roku 1846 udzielonej.
179. Bem Franciszek sekretarz Rady powiatowej sanockiej przez posła Słoneckiego prosi o 

veniae studiorum.
J . . . *180. Gminy Żurawica i Małkowice przez posła księcia Adama Sapiehę o uchwalenie ustawy 

co do ponoszenia kosztów szupasnictwa przez cały kraj lub pojedyncze powiaty.
181. Zaleszczyki Wydział pow. przez posła Adama ks. Sapiehę o przymusową komasacyę 

gruntów, złączenie map katastralnych z tabulą krajową i urządzenie ksiąg hypotecznych.


